



United Nations
Economic Commission for Africa



Nations Unies
Commission économique pour l'Afrique



Weekly Newsletter

15 May 2020

Bulletin hebdomadaire

15 mai 2020

Electronic trade rekindling sales for
African businesses during COVID-19

Le commerce électronique ravive les
ventes des entreprises africaines
pendant le COVID-19



Imagine using one second to sell three thousand (3000) bags of a coffee produce which lay fallow hitherto in storehouses in Rwanda for months due to freighting stand-stills caused by the COVID-19 global lockdown!

This is what happened on 14 May 2020 during a livestream by coordinated by the Alibaba Business Group to position small-scale world brands on the Electronic World Trade Platform ...

[Read more](#)

Imaginez n'avoir besoin que d'une seconde pour vendre trois mille (3 000) paquets de café, restés jusqu'ici dans les entrepôts du Rwanda pendant des mois en raison de la paralysie du fret résultant du confinement mondial face au COVID-19 !

Ceci s'est produit le 14 mai 2020 lors d'un livestream coordonné par Alibaba Business Group pour positionner les marques mondiales à petite échelle sur la ...

[Lire la suite](#)

Covid-19 and Export Restrictions: The Limits of International Trade Law and Lessons for the AfCFTA

Covid-19 et restrictions à l'exportation : Les limites du droit commercial international et les leçons à tirer de la ZLECA



The Economic Commission for Africa (ECA) today released a Policy Brief which provides a preliminary analysis, from an African perspective, of the limits of international trade law in times of crisis such as now and offers powerful policy recommendations for African policy makers to consider.

Following a brief analysis of the law of international trade as it applies to the movement of Covid-19-essential goods, the study concludes that, in times of real emergency such as now, the role of law in assuring access to essential medical supplies on the international market is highly diminished. The impact has been severe especially on those countries that lack sufficient local manufacturing capacity.

[Read more](#)

La Commission économique pour l'Afrique (CEA) a publié aujourd'hui une Note politique qui fournit une analyse préliminaire, dans une perspective africaine, des limites du droit commercial international en temps de crise comme en ce moment et propose de fortes recommandations politiques à l'intention des décideurs africains.

Après une brève analyse du droit du commerce international tel qu'il s'applique au mouvement des biens essentiels destinés au Covid-19, l'étude conclut que, en cas d'urgence réelle comme en ce moment, le rôle du droit à garantir l'accès aux fournitures médicales essentielles sur le marché international est fortement diminué. Les effets ont été grave, en particulier sur les pays qui manquent de capacités de production locales suffisantes.

[Lire la suite](#)

COVID-19: Revamping Africa's telecoms infrastructure crucial for digital health services

COVID-19 - La réorganisation des infrastructures des télécommunications en Afrique est cruciale pour les services de santé numériques



Africa's telecoms infrastructure services need to be revamped if the continent is to effectively deliver digital health services, a new paper from the Economic Commission for Africa (ECA) notes. Produced in light of the ongoing coronavirus (COVID-19) pandemic, the paper notes how the unprecedented crisis has demonstrated across the world the vital role of digital technologies in fighting such health epidemics, in particular accelerating the digitalization of many businesses and services, including teleworking and video conferencing systems, access to healthcare, education and essential goods and services. "African countries need more than ever to strengthen their ICT sector ...

[Read more](#)

Les services d'infrastructures des télécommunications en Afrique doivent être rénovés si le continent veut fournir efficacement des services de santé numériques, note un nouveau document de la Commission économique pour l'Afrique (CEA). Produit à la lumière de la pandémie de coronavirus (COVID-19) en cours, le document note comment la crise sans précédent a démontré à travers le monde le rôle vital des technologies numériques dans la lutte contre de telles épidémies sanitaires, accélérant en particulier la numérisation de nombreuses entreprises et services, y compris la mise en place du télétravail et des systèmes ...

[Lire la suite](#)

Africa's responses to COVID-19 must be gender responsive

Les mesures africaines face au COVID-19 doivent être sensibles au genre



UN Women and the African Union, in partnership with the Economic Commission for Africa (ECA), on Tuesday hosted the inaugural meeting of African Ministers for Gender and Women's Affairs to discuss the ongoing coronavirus pandemic (COVID-19) with a special focus on how to mitigate the impacts of the crisis on women and girls.

Held under the theme "COVID-19 Response and Recovery" - a gendered framework", the meeting discussed key lessons learned and good practices in gender-responsive crisis management and mitigation.

The ministers sought to address challenges facing women and girls in Africa due to the pandemic while informing response and recovery planning and financing for better addressing the differentiated impact of the pandemic on women and girls in the continent.

[Read more](#)

ONU Femmes et l'Union africaine, en partenariat avec la Commission économique pour l'Afrique (CEA), ont accueilli ce mardi la réunion inaugurale des ministres africains en charge des questions de genre et de la condition féminine en vue de discuter de la pandémie de coronavirus (COVID-19) avec un accent particulier sur les mesures à prendre pour atténuer les effets de la crise sur les femmes et les filles.

Tenue sous le thème « COVID-19 Riposte et redressement - un cadre basé sur le genre », la réunion a débattu des principaux enseignements tirés et des bonnes pratiques en matière de gestion et d'atténuation des crises sensibles au genre.

Les ministres cherchent à apporter une réponse aux défis auxquels les femmes et les filles en Afrique font face en raison ...

[Lire la suite](#)

COVID-19: Trade expert says AfCFTA could help Africa bounce back

COVID-19 : La ZLECA peut aider l'Afrique à rebondir, selon l'expert du commerce



Creating One African Market

The director of regional integration and trade at the Economic Commission for Africa (ECA), Stephen Karingi, told an online group of journalists on 11 May 2020 that the African Continental Free Trade Area (AfCFTA) could help African economies recover from the impact of COVID-19.

“Boosting intra-African trade can serve as an alternative stimulus package for job creation, foreign exchange, industrial development and economic growth,” said Mr. Karingi.

[Read more](#)

Le Directeur de la Division de l'intégration régionale et du commerce, à la Commission économique pour l'Afrique (CEA), Stephen Karingi, déclare à un groupe de journalistes lors d'un évènement en ligne, le 11 mai 2020 que la Zone de libre-échange continentale africaine (ZLECA) peut aider les économies africaines à se remettre de l'impact de COVID-19.

« Stimuler le commerce intra-africain peut servir de plan de relance alternatif pour la création d'emplois, les devises, le développement industriel et la croissance économique », indique M. Karingi.

[Lire la suite](#)

